
EBRD press release

EBRD boosts renewable energy in Egypt

Financing 120 MW solar power plants in Benban

FOR IMMEDIATE RELEASE

www.ebrd.com/news

Date: 18/10/2017

Contact: Nibal Zgheib

Tel: +44 207 338 7753

Email: ZGHEIBN@EBRD.COM

Twitter: @nibalzgheib

Keywords: Benban, Egypt, renewable energy, solar power plants

Translation: [Arabic](#)

Under the EBRD's US\$ 500 million framework for renewable energy in Egypt, the Bank is providing a financing package of US\$ 73 million for the construction and operation of three solar photovoltaic power plants in Egypt totalling 120 MW.

These plants will contribute to a reduction of approximately 150,000 tonnes of CO₂ emissions yearly and will help the economic development of the Aswan province.

Built by the Saudi energy and water developer ACWA Power together with Chinese partner CHINT Solar (Zhejiang) and local partner Al-Tawakol Electrical Co. (GILA), and co-financed by the Industrial and Commercial Bank of China (ICBC) with a matching loan that also benefits from support from MIGA (Multilateral Investment Guarantee Agency), the plants are part of the second round of Egypt's ambitious feed-in tariff scheme for renewables and will be part of the planned 1.8 GW Benban solar complex in Aswan province, in the southern area of Upper Egypt.

Harry Boyd-Carpenter, EBRD Director, Power and Energy Utilities, said: "We are delighted to partner again with ACWA Power, who brings its deep expertise to another market with this investment in Egypt. This is a further signing under the Bank's US\$ 500 million framework for renewables in Egypt and we are very pleased to be able to build on several years of policy advice and technical assistance with these investments."

Rajit Nanda, Chief Investment Officer of ACWA Power added: "The Benban projects are significant for being ACWA Power's first investment in Egypt, and we are confident that we will have many more opportunities as the country moves towards energy security and other Vision 2030 goals. We are also proud to be associated with the EBRD in Egypt, building upon continuing relationships, as they support the development of renewable energy in Egypt and Northern Africa."

Support for the framework has been provided by the SEMED Energy Efficiency Policy Dialogue Framework, funded by the European Neighbourhood Investment Facility; and the EBRD Southern and Eastern Mediterranean (SEMED) Multi-Donor Account.*

To date, the EBRD has invested more than €3.7 billion directly in renewable energy, supporting 111 projects in 23 countries and funding more than 5.7 GW of capacity.

Egypt is a founding member of the EBRD and has been receiving funding since 2012. To date, the Bank has invested €2.7 billion in 51 projects in the country. The EBRD's areas of investment include the financial sector, agribusiness, manufacturing and services, as well as infrastructure projects such as power, municipal water and wastewater services and support for transport services. The Bank has also provided technical assistance to more than 500 small and medium-sized local enterprises.

*The donors of the SEMED MDA are: Australia, Finland, France, Germany, Italy, the Netherlands, Norway, Sweden, Taipei China and the United Kingdom.

البنك الأوروبي لإعادة الإعمار والتنمية يعزز الطاقة المتجددة في مصر

تمويل محطات توليد كهرباء من الطاقة الشمسية بقدرة 120 ميغاواط في بنبان

يقدم البنك الأوروبي لإعادة الإعمار والتنمية حزمة تمويل تبلغ 73 مليون دولار أمريكي لإنشاء وتشغيل ثلاث محطات توليد كهرباء باستخدام الخلايا الفوتوفولطية الشمسية في مصر يبلغ مجموع قدرتها الإنتاجية 120 ميغاواط، وذلك ضمن "إطار الطاقة المتجددة في مصر" للبنك الأوروبي لإعادة الإعمار والتنمية والبالغ قيمته 500 مليون دولار أمريكي.

سوف تساهم تلك المحطات في خفض انبعاثات ثاني أكسيد الكربون بحوالي 150 ألف طن سنوياً، كما ستساعد على التنمية الاقتصادية لمحافظة أسوان.

تم تشييد تلك المحطات بواسطة شركة "أكوا باور" شركة سعودية لتطوير مشاريع المياه والكهرباء بالتعاون مع الشريك الصيني "تشينغ سولار" (تشجيانغ) والشريك المحلي شركة التوكل الكهربائية (جيلا) وتمويل مشترك من قبل البنك الصناعي والتجاري الصيني بقرض مُناظر والمستفيد أيضاً من الدعم المقدم من الوكالة الدولية لضمان الاستثمار، تمثل تلك المحطات جزءاً من الجولة الثانية من نظام تعريف التغذية الطموحة لمصادر الطاقة المتجددة في مصر، وستكون جزءاً من مجمع بنبان الشمسي المخطط له بقدرة 1.8 غيغاواط في محافظة أسوان جنوب صعيد مصر.

ومن جانبه قال هاري بويد كاربنتر، مدير إدارة الكهرباء والطاقة بالبنك الأوروبي لإعادة الإعمار والتنمية: "يسرنا أن ندخل في شراكة مرة أخرى مع أكوا باور، التي تجلب خبرتها العميقة إلى سوق أخرى بهذا الاستثمار في مصر. وهو قرض آخر ضمن إطار الطاقة المتجددة في مصر" الذي أطلقه البنك والبالغ قيمته 500 مليون دولار أمريكي، ونحن سعداء جداً بتمكننا من إنجاز هذا الأمر بعد عدة سنوات من المشورة في مجال السياسات والمساعدة الفنية مع تلك الاستثمارات."

وأضاف راجيت ناندا، الرئيس التنفيذي للاستثمار في "أكوا باور" قائلاً: "إن مشاريع بنبان ذات أهمية كبيرة في كونها أول استثمار لشركة أكوا باور في مصر، ونحن على ثقة بأننا سنحظى بفرص أكبر في الوقت الذي تنتقل فيه البلاد نحو أمن الطاقة وأهداف رؤية 2030 الأخرى. ونحن فخورون أيضاً بشراكتنا مع البنك الأوروبي لإعادة الإعمار والتنمية في مصر، والتي تأتي استكمالاً للعلاقات المستمرة مع البنك ودعمه لتطوير الطاقة المتجددة في مصر وشمال أفريقيا."

لقد تم تقديم الدعم للإطار بواسطة "إطار حوار سياسات كفاءة استخدام الطاقة لمنطقة جنوب وشرق المتوسط"، الذي تموله "آلية تسهيل الاستثمارات في دول الجوار" التابعة للاتحاد الأوروبي؛ والحساب متعدد المانحين للاستثمار في منطقة جنوب وشرق المتوسط.*

استثمر البنك حتى الآن أكثر من 3.7 مليار يورو مباشرة في مجال الطاقة المتجددة، ودعم 111 مشروعًا في 23 بلدًا، ويمول أكثر من محطات توليد بطاقة إنتاجية تبلغ 5.7 غيغاواط.

مصر عضو مؤسس بالبنك الأوروبي لإعادة الإعمار والتنمية، وقد بدأت بتلقي التمويل منذ عام 2012. واستثمر البنك حتى الآن حوالي 2.7 مليار يورو في 51 مشروعًا في البلاد. وتشمل مجالات الاستثمار القطاع المالي، والصناعات الزراعية، والتصنيع والخدمات، فضلًا عن مشاريع البنية التحتية مثل الطاقة والمياه البلدية وخدمات الصرف الصحي ودعم خدمات النقل. وقدم البنك أيضًا مساعدة فنية لأكثر من 500 مشروعًا صغيرًا ومتوسطًا محليًا.

* تضم الجهات المانحة "الحساب متعدد المانحين للاستثمار في منطقة جنوب وشرق المتوسط": أستراليا وفنلندا وفرنسا وألمانيا وإيطاليا وهولندا والنرويج والسويد وتايبيه الصين والمملكة المتحدة.

The EBRD is a multilateral bank that promotes the development of the private sector and entrepreneurial initiative in 37 economies across three continents. The Bank is owned by 66 countries as well as the EU and the EIB. EBRD investments are aimed at making the economies in its regions **competitive, inclusive, well-governed, green, and integrated**. Follow us on the [web](#), [Facebook](#), [LinkedIn](#), [Instagram](#), [Twitter](#) and [YouTube](#).

To learn more about EBRD classifications, visit www.ebrd.com/IC